
P R O T O K Ó Ł  nr LXI/2023 

z LXI Sesji Rady Miasta i Gminy Czarny Dunajec 

odbytej w dniu 11 września 2023 roku  

w sali widowiskowej Centrum Kultury 

i Promocji Gminy Czarny Dunajec 
 

 
Sesja rozpoczęła się o godzinie 09

08 
 i trwała do godziny 09

45
. 

Na ogólny skład 21 Radnych w Sesji udział brało 17 Radnych. 

Nieobecni Radni: Bednarz Bartłomiej, Bukowski Bartłomiej, Chowaniec Sebastian, Długopolski Bolesław. 

 

Lista obecności Radnych - stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Ponadto w Sesji uczestniczyli: 

Burmistrz Miasta i Gminy – Marcin Ratułowski, Sekretarz Miasta i Gminy – Michał Jarończyk, 

Skarbnik Miasta i Gminy – Monika Styrczula. 

 

Goście: Edward Siarka – Poseł na Sejm RP, Tadeusz Rafacz – Przewodniczący Rady Powiatu 

Nowotarskiego. 

 

Kierownicy poszczególnych Referatów Urzędu Miasta i Gminy oraz Dyrektorzy jednostek 

organizacyjnych – zgodnie z załączoną listą obecności – stanowiącą zał. nr 2 do protokołu. 

Sołtysi poszczególnych Sołectw - zgodnie z załączoną listą obecności - stanowiącą załącznik     

nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady – Pan Czepiel Tadeusz o godz. 09
08 

otworzył Sesję i po powitaniu 

radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy    

16 Radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 21 osób stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.  

Następnie Pan Przewodniczący poinformował, że porządek obrad został okrojony i Sesja będzie 

krótka, ponieważ o godz. 11
00

 odbędzie się uroczyste otwarcie drogi „Na Beskid” w Odrowążu. 

Po Sesji nastąpi uroczyste wręczenie medali osobom zasłużonym z terenu Gminy Czarny 

Dunajec oraz pracownikom urzędu.. 

Nawiązując do projektu porządku obrad, przekazanego wcześniej wszystkim Radnym, 

Przewodniczący Tadeusz Czepiel zapytał, czy są jakieś pytania lub propozycje. 

 

W związku z tym, że nikt nie wniósł żadnych uwag, Przewodniczący Tadeusz Czepiel zarządził 

głosowanie nad przyjęciem porządku obrad, w wyniku którego został on przyjęty jednogłośnie, 

przy 16 głosach „za” w poniższym brzmieniu: 

 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Konkursowej w celu przeprowadzenia 

postępowania konkursowego na wyłonienie Dyrektora Samodzielnego Gminnego Zakładu 

Podstawowej Opieki Zdrowotnej w Czarnym Dunajcu. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki 

oraz wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych 

wychowaniem przedszkolnym w publicznych przedszkolach, oddziałach przedszkolnych  

i punktach przedszkolnych prowadzonych przez Miasto i Gminę Czarny Dunajec.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków 

zespołu interdyscyplinarnego. 
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6. Zakończenie obrad Sesji. 

 

Protokół z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi zał. od nr 4 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. pkt. 3. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Konkursowej w celu 

przeprowadzenia postępowania konkursowego na wyłonienie Dyrektora Samodzielnego 

Gminnego Zakładu Podstawowej Opieki Zdrowotnej w Czarnym Dunajcu. 

 

Z uwagi na nieobecność Sekretarza MiG Michała Jarończyka, projekt uchwały przedstawił radca 

prawny Michał Chytła.    

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Zofia Kierkowska poinformowała 

o pozytywnej opinii Komisji połączonych: Oświaty i Zdrowia dla przedmiotowego projektu 

uchwały z zastrzeżeniem, że skład komisji konkursowej może zostać poszerzony podczas Sesji. 

 

W związku z powyższym, głos zabrał radny Tomasz Garbaciak i zaproponował, aby skład 

Komisji Konkursowej został poszerzony o przedstawiciela Rady Miasta i Gminy, który spełnia 

niezbędne wymogi. Radny zaproponował, aby tym kandydatem została radna Zofia Kierkowska. 

Radna Zofia Kierkowska wyraziła zgodę. 

 

Radny Paweł Dziubek poprosił o podanie szczegółów dotyczących wyboru na członka Komisji 

Konkursowej doktora Piotra Ratułowskiego. Radny zapytał, czy ten lekarz pracuje w ośrodku 

zdrowia na terenie Gminy Czarny Dunajec. 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że Piotr Ratułowski jest znanym lekarzem ortopedą na Podhalu i w 

Powiecie Nowotarskim, który praktykuje w Powiecie Tatrzańskim, a także pracuje w Lipnicy 

Wielkiej. Mieszka na terenie Gminy Czarny Dunajec i wyraził zgodę na członkostwo w Komisji 

Konkursowej.  

 

Radna Lucyna Hosaniak dołączyła na posiedzenie – w Sesji bierze udział 17 radnych. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada Gminy w obecności 17 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – 16 głosami 

„za” i 1 głosie „wstrzymującym się” (radna Zofia Kierkowska wstrzymała się od głosu) podjęła 

Uchwałę Nr LXI/640/2023 w sprawie powołania Komisji Konkursowej w celu 

przeprowadzenia postępowania konkursowego na wyłonienie Dyrektora Samodzielnego 

Gminnego Zakładu Podstawowej Opieki Zdrowotnej w Czarnym Dunajcu, która wraz z 

protokołem imiennego głosowania, stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 4. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, 

wychowania i opieki oraz wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym w publicznych przedszkolach, oddziałach 

przedszkolnych i punktach przedszkolnych prowadzonych przez Miasto i Gminę Czarny 

Dunajec.  

Projekt uchwały przedstawiła Dyrektor GZO Iwona Wontorczyk. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Zofia Kierkowska poinformowała 

o pozytywnej opinii Komisji połączonych: Oświaty i Zdrowia dla przedmiotowego projektu 

uchwały.  

 

Przystąpiono do głosowania. 
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Rada Gminy w obecności 17 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – jednogłośnie, 

17 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr LXI/641/2023 w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego 

nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłaty za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym w publicznych 

przedszkolach, oddziałach przedszkolnych i punktach przedszkolnych prowadzonych 

przez Miasto i Gminę Czarny Dunajec, która wraz z protokołem imiennego głosowania, 

stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 5. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania 

członków zespołu interdyscyplinarnego. 

Projekt uchwały przedstawił Dyrektor GOPS Rafał Wilkus. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Zofia Kierkowska poinformowała 

o pozytywnej opinii Komisji połączonych: Oświaty i Zdrowia dla przedmiotowego projektu 

uchwały.  

 

Radny Tomasz Turski w imieniu przedstawicieli Dużych Rodzi wyraził zadowolenie  

z zaproponowanych zmian nazewnictwa  z „przemocy rodzinnej” na „przemoc domową”  

i podkreślił, że poprzednie nazewnictwo „uderzało” w rodzinę, a patologie wychodzą głównie  

z różnych środowisk domowych, niekoniecznie rodzinnych. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada Gminy w obecności 17 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – jednogłośnie, 

17 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr LXI/642/2023 w sprawie trybu i sposobu powoływania 

oraz odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego, która wraz z protokołem 

imiennego głosowania, stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 6.  Zakończenie obrad Sesji. 

Przewodniczący poinformował, że za kilkanaście minut przyjedzie przedstawiciel Wojewody  

i nastąpi wręczanie medali osobom zasłużonym, więc w związku z tym prosi wszystkich  

o pozostanie. 

Następnie poprosił o wystąpienie Pana Posła na Sejm RP i Wiceministra ds. Klimatu i 

Środowiska Ryszarda Siarkę, który na wstępie pogratulował uzyskania statusu miasta przez 

Czarny Dunajec i życzył powodzenia w nowych zadaniach i wyzwaniach. Pan Poseł 

pogratulował też miejscowości Odrowąż nowej drogi i obiecał, że poczyni starania, aby 

poprawić ciąg komunikacyjny od strony Raby Wyżnej i w stronę Bukowiny. Oznajmił, że czyni 

również zabiegi, aby dokończono drogę powiatową na odcinku od granicy Raby Wyżnej do 

centrum Podszkla, o co mocno zabiegała radna z Podszkla. Wyraził też nadzieję, że kompleks 

sportowy w Podszklu powstanie i oznajmił, że rekomendację w tej sprawie złożył u Ministra.   

Wiceminister oznajmił, że Ministerstwo Klimatu i Środowiska obecnie stoi przed dużym 

wyzwaniem, które związane jest z działaniami dotyczącymi ochrony klimatu i powietrza. 

Zachęcił do głębokiej refleksji na temat uchwały antysmogowej, która niestety w wielu 

miejscach wywołuje sporo kontrowersji i zdaniem Wiceministra powinna być zmieniona w 

przyszłości. Terminy zawarte w uchwale nie są możliwe do zrealizowania. Należy zastanowić 

się nad kierunkiem zmiany systemów ciepłowniczych, aby społeczeństwo udźwignęło je pod 

względem finansowym. Następne ogromne wyzwanie związane jest z wymogiem Komisji 

Europejskiej, które dotyczy uzyskania zero-emisyjności budynków użyteczności publicznej w 

ciągu najbliższych pięciu lat. 

Kończąc swoją wypowiedź Wiceminister zapewnił wsparcie w realizacji zadań, które podejmuje 

Gmina. Czarny Dunajec. Następnie pogratulował jeszcze raz Sołtysowi Odrowąża i przeprosił, 
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że nie może uczestniczyć w uroczystości otwarcia drogi ze względu na kolizyjność terminów i 

inne ważne wydarzania, w których musi wziąć udział.   

Pan Poseł poinformował również, że w budżecie państwa na 2024 rok została zwiększona 

subwencja oświatowa o 20.000.000.000,00 zł., więc będzie to ogromne wsparcie dla gmin, które 

borykają się z problemami dotyczącymi utrzymania szkół. Poinformował, że planowana jest 

praca nad ustawą o finansowaniu gmin, ponieważ obecna ustawa pochodzi z lat 90-tych i w 

wielu aspektach nie przystaje do nowych realiów finansowych.   

 

Pani Skarbnik Monika Styrczula odpowiadając na interpelację radnego Tomasza Turskiego, 

złożoną na poprzedniej Sesji, oznajmiła, że udział w podatku dochodowym od osób fizycznych 

PIT w 2022 roku wyniósł 10.950.265,57 zł., a w 2023 roku była to kwota mniejsza, bo 7.578.613 

zł. Jest to związane z ulgami dla ludzi młodych, czyli wyższą kwotą wolną od podatku. 

Następnie Pani Skarbnik zwróciła się do Posła Edwarda Siarki i poprosiła, aby przy pracy nad 

nową ustawą o finansowaniu gmin, rząd uwzględnił udziały z karty podatkowej i przeznaczył je 

dla gmin. 

Wskazała, że wydatki bieżące Gminy ostatnio znacząco wzrosły. 

 

Radna Zofia Kierkowska zwróciła się do Pani Skarbnik i zapytała, czy od ostatniej Sesji 

wpłynęły środki związane z dofinansowaniem budowy żłobka.  

Pani Skarbnik oznajmiła, że Gmina oczekuje na informację z biura Wojewody, kiedy umowy 

zostaną podpisane. 

 

Przewodniczący Rady Miasta i Gminy poinformował, że kolejna Sesja odbędzie się 25 września 

b.r. 

 

Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady Powiatu Nowotarskiego Tadeusz Rafacz i oznajmił, 

że jako mieszkaniec Gminy Czarny Dunajec i Przewodniczący Rady Powiatu stara się, aby  jak 

najwięcej inwestycji było realizowanych w tej Gminie. Pogratulował otwarcia nowej drogi w 

Odrowążu i przeprosił, że nie będzie uczestniczył w tej uroczystości, ponieważ musi się udać 

wraz z Wiceministrem Edwardem Siarką na otwarcie szkoły powiatowej w Nowym Targu. 

 

Sołtys Józef Bobek zwrócił się do pana Posła Edwarda Siarki, Burmistrza Marcina 

Ratułowskiego oraz wszystkich obecnych i podziękował za pomoc w realizacji kompleksowego 

remontu drogi „Na Beskid”.  

Radny Tadeusz Dusza również złożył podziękowania wszystkim za okazaną pomoc. 

 

Wobec wyczerpania w całości obrad – Przewodniczący Rady Gminy – Tadeusz Czepiel o 

godz. 09
45

 dokonał zamknięcia LXI  Sesji Rady Miasta i Gminy. 
 
 

Protokołowała:                                                           Przewodniczący Rady Miasta i Gminy 

mgr Beata Stopka-Studencka                                                                    Tadeusz Czepiel  
Insp. ds. Rady Gminy                                                             

 


